
         19 september 2023 
 
 
Betre/: Vragen uitbreiding kalvermesterij Esp in Bakel 
 
Geacht college, 
 
Het aantal megastallen in Nederland blij/ toenemen. Dat blijkt uit nieuwe cijfers die de NOS 
opvroeg bij het Centraal Bureau voor de StaIsIek. De trend gaat in tegen de plannen van het 
demissionaire kabinet. "Dit type landbouw past niet meer bij Nederland", zegt demissionair 
landbouwminister Adema over de toename van het aantal megastallen. 
 
Toch verleent het college medewerking aan de uitbreiding van een kalvermesterij in Bakel. 
Het gebied waarin het bedrijf ligt is volgens de structuurvisie een verwevingsgebied. Hier 
dienen de functies agrarisch bedrijf en wonen te verweven.  
 
Keuzes van de gemeente en de ondernemer samen hebben echter geleid dat op bewuste 
locatie een melkveebedrijf met 80 koeien en 47 stuks jongvee, naar een kalvermesterij met 
nu 2105 kalveren is uitgegroeid. 
 
Er zijn n.a.v. het uitbreidingsverzoek een groot aantal zienswijzen ingediend. Het 
coalitieakkoord stelt dat politiek gevoelige onderwerpen naar de raad moeten. Tevens stelt 
het coalitieakkoord dat elke uitbereiding in en gebied een verbetering moet zijn.  
 
Sociaal Gemert Bakel, Politiek op Inhoud, D66 en de VVD hebben de volgende vragen. 
 
- Onderschrijft u het feit dat in het coalitieakkoord 2022-2026 staat dat politiek 

gevoelige onderwerpen naar de raad moeten.  
 
- Onderschrijft u het feit dat in het coalitieakkoord 2022-2026 staat dat elke 

ontwikkeling (van een agrarisch bedrijf) een verbetering voor de omgeving moet 
opleveren. 

 
- Vindt het college een uitbreiding van een kalvermesterij van 2000 naar 2900 dieren 

(+45%) een politiek gevoelig onderwerp? 
Indien nee, wat is de definitie volgens het college van een politiek gevoelig  
onderwerp. 
Indien ja, waarom is dat niet gebeurd? 
 

- Welke verbetering in het gebied treedt er volgens het college op met de beoogde 
uitbreiding? 

 
- Vind het college deze uitbreiding substantieel, want het gaat over een uitbreiding van 

ruim 45%? 
 
 



In het ED artikel - Grote zorgen in Bakel om uitbreiding kalverhouderij van 2000 naar 2900 
dieren ED 30 aug -  stelt de woordvoerder van Gemert-Bakel dat de raad slechts zijdelings bij 
de kwestie is betrokken. Wij zijn van mening dat de raad in het geheel niet bij dit besluit is 
betrokken en vinden de woorden van de woordvoerder misleidend.  
 
- Wat is zijlings betrekken van de raad volgens de definitie van het college? 
- Hoe vindt zijlings betrekken van de raad in onze gemeente plaats? 

 
- Is de raad betrokken bij deze aanvraag?  

Zo ja op welke manier? 
Indien nee, waarom suggereert de woordvoerder van Gemert-Bakel dat de raad 
zijlings betrokken is bij deze vergunning en bent u bereid deze woorden terug te 
nemen? 

 
- In januari 2023 is door de betroffen omwonenden een brief naar B&W gestuurd, met 

als doel een inhoudelijk gesprek te hebben om samen met de gemeente te zoeken 
naar oplossingen. Hierop is niet gereageerd. Waarom niet? 
 

- Waarom worden zaken uitsluitend met de initiatiefnemer besproken, en niet in de 
gemeenteraad en omwonenden? 
 

- Waarom staat de gemeente in deze fase van de landelijke problematiek rond 
veehouderijen / uitbreiding van een veehouderij dit verzoek toe. Zie ook de recente 
uitspraak van demissionair landbouwminister Adema dat megastallen niet meer in 
Nederland passen?  
 

- Waarom stelt de gemeente op dit moment dit plan vast terwijl de tendens bestaat 
dat uitbreiding op basis van dit soort luchtwassers niet vergund kunnen worden? 

 
In het coaliIeakkoord staat dat lege vergunningen acIef ingetrokken gaan worden om te 
voorkomen dat latente ruimte kan worden benut. 
 
De uitbreidingsplannen van dit bedrijf is mogelijk omdat de ondernemer elders in Bakel 
stalrechten hee/ gekocht.  
 
- Klopt het dat op de betreffende locaIe op dit moment geen dieren meer zijn en de 

gekochte vergunning een zogenaamde lege vergunning is (geen dieren meer op 
locaIe)?   

 
Het college hee/ in het coaliIeakkoord tot doel gesteld lege vergunningen acIef in te 
trekken. Echter in dit geval wordt een lege vergunning / latente ruimte benut om een 
kalvermesterij verder uit te breiden van 2000 naar 2900 dieren. 
 
Meewerken aan dit uitbreidingsverzoek staat dus haaks op het coaliIeakkoord.  
 
- Waarom werkt het college aan een uitbreidingsverzoek mee waar een lege 

vergunning wordt ingezet om uit te breiden?  



 
- Wij wensen de lijst met een overzicht van alle lege vergunning ontvangen 
- Hoeveel lege vergunningen hee/ het college, 1 jaar na het vaststellen van het 

coaliIeakkoord, reeds ingetrokken? 
 

- Is het college op de hoogte van de beperkte reductiewaarde van de uitstoot van geur 
door luchtwassers? Zie hiervoor de brief van staatssecretaris van Weyenberg aan de 
2de Kamer d.d. 30 november 2021 n.a.v. een onderzoek door de universiteit van 
Wageningen. 

 
Vriendelijk verzoek de vragen 1 voor 1 te beantwoorden en te voorzien van een duidelijke 
onderbouwing. 
 
Met vriendelijk groet, 
 
Social Gemert Bakel           PoliIek op Inhoud          D66         VVD  
 
Marius Vos            Jan Vroomans           Laurens vd Berg        Anne van Berlo  


